



Василь ВРУБЛЕВСЬКИЙ
ПИСЬМЕННИК,
ЖУРНАЛІСТ,
ВИДАВЕЦЬ

Біобібліографічний покажчик

A stack of several books with dark covers, some of which are open, showing pages. The books are arranged in a slightly overlapping manner, with the top book being open and showing its pages.



З В. Даниленком і В. Цибульком. 1990



З В. Медведом
та І. Редчицем.
2001

У Є. Концевича.
2004

Із Г. Цимбалю-
ком, В. Білобров-
цем, В. Овсієн-
ком на гостині
в Є. Концевича.
2006.



Із Г. Шклярем. 2004





Дружній шарж.
Худ. М. Копай-Гора. 1990.



З О. Батюк та О. Бригинцем. 1990.



У редакції газети «Вільне слово». 2006.



Директор обласної універсальної
наукової бібліотеки
імені Олега Ольжича. 2017.

ЖИТОМИРСЬКА ОБЛАСНА УНІВЕРСАЛЬНА НАУКОВА БІБЛІОТЕКА
ІМЕНІ ОЛЕГА ОЛЬЖИЧА

Василь ВРУБЛЕВСЬКИЙ

ПИСЬМЕННИК,
ЖУРНАЛІСТ,
ВИДАВЕЦЬ

Біобібліографічний покажчик



Житомир
Видавець О. О. Євенок
2018

**Василь Врублевський: письменник, журналіст, видавець : біо-
В83** бібліогр. покажч. : Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Оль-
жича / уклад. В. Козлова, С. Верховська; ред. Г. Врублевська, Т. Не-
стерчук). — Житомир : О. О. Євенок, 2018. — 44 с.

Видання містить біографію та бібліографію творів житомирського письменника Василя Марцельовича Врублевського, виданих окремо та надрукованих в періодичних виданнях. В хронологічній послідовності подано бібліографічну інформацію про багатоаспектний літературознавчий та публіцистичний доробок письменника, його журналістську, редакторську та перекладацьку діяльність. Окремим розділом подаються матеріали про діяльність В. Врублевського як редактора журналу «Авжеж!» та його творчість.

Покажчик включає також список псевдонімів, під якими друкувався письменник в періодиці.

Відбір матеріалу закінчено у січні 2018 року.

Адресовано фахівцям бібліотечної справи, викладачам, дослідникам української літератури, широкому колу читачів.

УДК 908:016:929](477.42)Врублевський

Укладачі: В. Козлова, С. Верховська
Бібліографічна редакція: Т. Нестерчук
Літературна редакція: Г. Врублевська

БІОГРАФІЯ ВАСИЛЯ ВРУБЛЕВСЬКОГО

Василь Врублевський народився 9 квітня 1963 р. в селі Карвинівка Дзержинського (нині Романівського) району Житомирської області. У 1989 р. закінчив філологічний факультет Житомирського державного педагогічного інституту ім. І. Франка за спеціальністю «Українська мова та література».

Із 1985 по 2005 рік працював на різних посадах у засобах масової інформації та видавництвах, зокрема — кореспондентом та завідувачем відділу газет «Червоний прапор», «Зоря комунізму», обласної молодіжної газети «Комсомольська зірка», згодом — у «Житомирському віснику», далі — у газеті «Прес-Форум», редактором «Нової літературної газети», заступником головного редактора газети «Місто». Здійснив низку інших проєктів, серед яких часописи «Житній ринок» та «Авжеж!». Безкомпромісним і сміливим публіцистом виявив себе на посту редактора газети «Вільне слово» (2002—2005 рр.).

Член Асоціації українських письменників (1997) та Національної спілки письменників України (2003). З травня 2004 по травень 2007 року — голова Житомирської обласної організації Національної спілки письменників України. Лауреат літературної премії ім. Бориса Тена.

У лютому 2005 року призначений на посаду начальника управління культури (із жовтня 2005 року — управління культури і туризму) Житомирської облдержадміністрації, з 2010 р. В. Врублевський очолює Житомирську обласну універсальну наукову бібліотеку ім. Олега Ольжича.

Як прозаїк дебютував у 1984 році. У його творчому доробку — книги прози «Замах на генсека» (1992), «Сім історій» (1993), «Тріщини» (1998), «Нардепка» (2004), «Мертвому півню фагот не потрібен, або Каїруанські хроніки» (2015) та 4-томне зібрання творів (2017), п'єси та поетичні збірки.

Василь Врублевський виступив дослідником життя та творчості низки українських письменників першої половини ХХ ст., зокрема, Людмили Волошки, Кліма Поліщука, Якова Савченка (ним упорядкована антологія «Проклятого віку струна: Поезія повернутих із забуття» (1992).

Окремі прозові твори В. Врублевського перекладені білоруською, німецькою, польською, англійською, хорватською, чеською, російською мовами. В свою чергу В. Врублевський перекладав деякі твори з польської: проза Т. Боровського («Прощання з Марією», «Хлопчик з Біблією», «У нас в Гармензасі», «Люди йшли, йшли...» та ін.), з російської — окремі поезії В. Шаламова.

За п'єсами В. Врублевського у Житомирському облмуздрамтеатрі ім. І. Кочерги поставлено виставу для дітей «Хід конем» (2015, режисер Н. Тімошкіна) та м'юзикл-версію для дорослих «Театральний гамбіт» (2016, режисер Н. Тімошкіна), а за п'єсою «Русалинка і татко її Харакас» — казку «Русалонська» (2017, керівник постановки Н. Тімошкіна, режисер І. Антонюк).

У «Театрі на Новому бульварі» (Житомир) поставлені п'єси «Діло житейське» (2017, режисер Г. Артеменко), «Кава-сутра» (2017, режисер Г. Артеменко).

За перекладами В. Врублевського у Житомирському облмуздрамтеатрі ім. І. Кочерги здійснено постановки: «Тінь» за однойменною п'єсою Є. Шварца (2005, режисер Н. Тімошкіна), «Аделаїда» Є. Унгарда (2006, режисер В. Карпенко), «Між небом і землею» І. Афанасьєва (2006, режисер Н. Тімошкіна), «Стрибок з третього поверху» за п'єсою-монологом Я. Пулинович «Наталчина мрія» (2011, режисер Г. Артеменко), «Жінка в стилі джаз» В. Дяченка (2013, режисер Н. Тімошкіна), «Зовсім інші» за твором Л. Герша «Ці волелюбні метелики» (2014, режисер П. Авраменко), «Смішні гроші» Р. Куні (2016, режисер П. Авраменко), у «Театрі на Новому бульварі» (Житомир) — «Наталчина мрія» Я. Пулинович (2015, режисер Г. Артеменко), «Три Тетяни» В. Зуєва (2016, режисер Г. Артеменко).

У доробку Василя Врублевського понад сотня літературознавчих статей, рецензій, краєзнавчих розвідок, опублікованих у періодичних виданнях, часописах, збірниках та антологіях.

БІБЛІОГРАФІЯ*

ОКРЕМІ ВИДАННЯ

Замах на генсека : повісті. — Житомир : КВО «Газ. „Житомир. вісник“», 1992. — 173 с. — (Сучасна авантюрна проза).

Свято останньої ночі : поезії. — Київ : Новоліт, 1993. — 16 с.

Сім історій : оповідання та новели. — Житомир: Вид-во журналу «Авжеж!», 1993. — 71, [3] с.

Banale : вірші, поезії. — Житомир : «Авжеж!», 1996. — 17 с.

Нардепка : роман. — Житомир : Вид. М. Косенко, 2005. — 230 с. — (Бібліотека журналу «Авжеж!» ; ч. 37).

Кава-сутра ; В обіймах імператриці : п'єси. — Житомир : Вид. М. Косенко, 2006. — 184 с. — (Бібліотека журналу «Авжеж!» ; ч. 38).

Твори : [в 4 т.]. — Житомир : [б. в.]. — 2015.

Т. 1 : Нардепка : роман ; Повісті. Коротка проза. — 360, [2] с. : іл.

Т. 2 : Мертвому півню фагот не потрібен або Каїруанські хроніки : конспірологічний роман. — 331, [1] с. : іл. — Дод. : с. 328—331.

Т. 3 : П'єси. — 311, [1] с. : іл.

Т. 4 : Поезія. Критика. Публіцистика. Сатира. Гумор. — 317, [1] с. : іл.

«Клітка», або Дискотека 80-х : роман для театру — Житомир, 2015. — 192 с.

Мертвому півню фагот не потрібен, або Каїруанські хроніки : конспірологічний роман. — Житомир : Вид. Євенок О. О., 2015. — 406, [2] с.

П'єси. — Житомир, 2015. — 398 с.

Що завгодно, тільки не це : reality story. — Житомир : [б. в.], 2015. — 104 с.

* Відбір матеріалу закінчено в січні 2018 року.

Діло житейське : трагікомедія / [фото, дизайн паліт. : Валерій Косенко]. — Житомир : [б. в.], 2017. — 90 с. : фот.

Королі і шістки : дитяча п'єса для дорослих. — Житомир : [б. в.], 2017. — 66 с. : фот.

В Житомирському обласному українському музично-драматичному театрі ім. І. Кочерги за п'єсою поставлено виставу для дітей «Хід конем» (2015, реж. Н. Тимошкіна) і мюзикл-версія для дорослих «Театральний гамбіт» (2016, реж. Н. Тимошкіна).

Бурштинове намисто : п'єси. — Житомир : [б. в.], 2018. — 128 с.

Житомирщина мистецька : іл. альб.-довід. — Житомир : Вид. М. Косенко, 2009 — **Вип. 1** : Фестиваль мистецтв України, 2009/ авт.-упоряд. В. Врублевський. — 47, [1] с. : фото. кольор.

ДРАМАТИЧНІ ТВОРИ, ЗА ЯКИМИ ЗДІЙСНЕНО ТЕАТРАЛЬНІ ПОСТАНОВКИ:

— в *Житомирському академічному українському
облмуздрамтеатрі імені Івана Кочерги*

Хід конем / вистава для дітей за п'єсою «Королі і шістки» (2015, режисер Н. Тимошкіна).

Театральний гамбіт / м'юзикл-версія для дорослих за п'єсою «Королі і шістки» (2016, режисер Н. Тимошкіна).

Русалонька / казка за п'єсою «Русалинка і татко її Харакас» (2017, керівник постановки Н. Тимошкіна, режисер І. Антонюк);

— в *«Театрі на Новому бульварі» (м. Житомир)*

Діло житейське (2017, режисер Г. Артеменко).

Кава-сутра (2017, режисер Г. Артеменко).

СЦЕНАРІЙ

Вогонь самопосягати : сцен. докум. фільму [2017, режисер Петро Авраменко] / у співавт. з П. Авраменком.

ТВОРИ, НАДРУКОВАНІ В ЗБІРНИКАХ ТА АЛЬМАНАХАХ

Скибка місяця у вікні навпроти. Я зовсім не хочу битися. Фрагмент із армійських спогадів : новели, оповідання // Житній ринок : альманах. — 1989. — № 1. — С. 36—45.

Шапка : новела // Літературний ярмарок : альманах. — Київ, 1990. — Ч. 6. — С. 16—18.

Павутина. «У жовтій блузі...», «Цей старенький диван...». Бісер І. Бісер III : вірші // Косень' 93. — Житомир, 1993. — С. 13.

Скибка місяця у вікні навпроти : новела // Вітрила—1995. — Київ, 1996. — С. 21.

Вечеря на дванадцять персон : Житомирська прозова школа — лабораторія сучасної укр. прози. — Київ : Генеза, 1997. — 536 с.

С. 360—372 — Юлька з пивбару. : [оповідання]

С. 533—534 — [біографічна довідка про В. Врублевського].

Квіти в темній кімнаті : сучасна укр. новела : найяскравіші зразки укр. новелістики за останні п'ятнадцять років. — Київ : Генеза, 1997. — 424 с.

С. 68—72 — Я зовсім не хочу битися. : [новела]

С. 410 — [Коротка біографічна довідка]

Пригода лейтенанта Соловейчика : [оповідання] // Опудало : укр. прозова сатира, гумор, іронія 80—90-х років двадцятого ст. — Київ, 1997. — С. 27—34.

Троє за столом, не рахуючи закуски : увертюра // Косень'94—96. — Житомир, 1999. — С. 20—28.

[Уривок з повісті «Акція»] // Збірник диктантів з пунктуації української мови / Власенко В., Міненко Л. — Київ, 1999. — С. 56—57.

Троє за столом, не рахуючи закуски : увертюра // Крило до крила, перо до пера : хрестоматія творів письменників Житомирщини. — Житомир, 2005. — С. 10—22.

Диявольські витівки Янг-Ола : уривок з роману «Бест Селер» // Житомирський феномен. — Житомир, 2007. — С. 41—54. — (Спец. вип. часопису «Світло спілкування»).

Absurd a la noveli : [новела] // Письменники Житомирщини : кн. 1. — Житомир, 2010. — С. 15—16.

ТВОРИ, НАДРУКОВАНІ В ПЕРІОДИЧНИХ ВИДАННЯХ

Проза

Останній бій : оповідання // Комсом. зірка. — 1984. — 1 груд.

Автографи : оповідання // Комсом. зірка. — 1985. — 1 черв.

Квиток : новела // Червоний прапор. — 1985. — 29 серп.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.

Листи з гільзи : новела // Комсом. зірка. — 1985. — 26 жовт.

Прізвисько на обеліску : оповідання // Комсом. зірка. — 1985. — 26 жовт.

Квиток : новела // Зоря комунізму. — 1986. — 25 жовт.
Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

Юлька з пивбару : оповідання // Комсом. зірка. — 1988. — 19 берез.

Відвертість : оповідання // Комсом. зірка. — 1987. — 17 берез.

Тріщина : оповідання // Україна. — 1989. — № 51.

Фатальний кінець коханця Олдріджа : оповідання // Авжеж! — 1990. — Ч. 4. — С. 1—9.

Абсурд а ля новел. Пригода лейтенанта Соловейчика : новели // Авжеж! — 1991. — Ч. 1. — С. 26—31. ; Афіша. — 4 берез.

Офсайд : повість // Футбольний кур'єр. — 1991. — № 2. — С. 12—16.

Псевдонім : оповідання // Вільне слово. — 1991. — 6 лип.

Як я став імпотентом : новела // Авжеж! — 1991. — Ч. 8. — С. 22—27. — (Проза).

Отаманша : уривок з повісті // Робітнича газ. — 1992. — 6 лип.

Текля з Марією та ще хтось третій : міні-повість // Авжеж! — 1993. — Ч. 27. — С. 7—20. — (Проза).

Банальна сценка з дешевенької мелодрами : оповідання // Прес-Форум. — 1994. — 27 груд. ; Кур'єр Кривбасу. — 1995. — Ч. 27. — С. 29—32.

Милоська, або У місті : антиповість // Авжеж! — 1994. — Ч. 28. — 54—62.

Опубліковано під псевдонімом Серж Березук.

Кава-сутра : п'єса // Авжеж! — 1994. — Ч. 28. — С. 15—24.

«Ревізор» у Ж...і : (бувальщина) // Прес-Форум. — 1994. — 4 листоп.
Підпис : Той самий журналіст «Комсом. зірки» [В. Врублевський].

Скибка місяця у вікні навпроти. Текля з Марією та ще хтось третій. Пригода лейтенанта Соловейчика. Фатальний кінець коханця Олдріджа // Укр. еротичне читиво. — 1995. — № 1. — С. 1—16.
Опубліковано під псевдонімом Серж Березук.

Милоська : антиповість // Укр. еротичне читиво. — 1995. — № 2. — С. 1—12.

Опубліковано під псевдонімом Серж Березук.

Прекрасна ніч, чи не так? : оповідання // Авжеж! — 1996. — Ч. 32. — С. 6—11.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Три новели з невиданої книжки. Христина. Я не хочу битися. Шапка : оповідання // Авжеж! — 1996. — Ч. 32. — С. 2—4.

Шапка : майже бувальщина // Березіль. — 1997. — № 11—12. — С. 184—186.

Із життя колишнього чинуші : новела // Віче. — 1999. — 14 січ.
Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

З життя колишнього чинуші : новела // Субота. — 2000. — 12 жовт. ; Точка зору. — листопад.
Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

Фатальний кінець коханця Олдріджа : оповідання // Лель. — 2002. — № 2. — С. 14—17.

Тінь минулого : [етюд] // Вільне слово. — 2002. — 13 лют.

Банальна сцена з дешевенької мелодрами : оповідання // Бердич. — 2004. — № 1—2 (4—5). — С. 47—49.

Псевдонім : оповідання // Вільне слово. — 2005. — 4 берез.

Воланд і Анирі : [уринок з роману «Бест Селер»] // Світло спілкування. — 2007. — № 5. — С. 37—40.

Поезія

Свято останньої ночі : вірші // Авжеж! — 1993. — Ч. 26. — С. 10—11.

Опубліковано під псевдонімом Романа Вовальнюкіс.

Banale : вірші // Авжеж! — 1995. — Ч. 29—30. — С. 9—10. ; Прес-Форум. — 8 груд.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Схлинули еросу хвилі... : [вірш] // Вільне слово. — 2002. — 4 жовт. — С. 8.

Опубліковано під псевдонімом Віктор Забара.

Гріховознесіння : [вірш] // Вільне слово. — 2002. — № 47. — 28 листоп. — С. 8.

Опубліковано під псевдонімом Романа Вовальнюкіс.

Твої гарячі обійми... : [вірш] // Вільне слово. — 2002. — 27 верес. — С. 8.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Казочка : [вірш] // Вільне слово. — 2003. — № 1. — 18 верес. — С. 12.

Опубліковано під псевдонімом Віктор Забара.

Ну що я можу вдіяти супроти... : [вірш] // Вільне слово. — 2004. — 1 жовт.

Гумор. Сатира

Знайомство : гумореска // Червоний прапор. — 1985. — 20 черв. ; Зоря комунізму. — 1986. — 1 листоп.

Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.

Уміння жити : гумореска // Зоря комунізму. — 1986. — 26 квіт.

А мені болить : фейлетон // Комсом. зірка. — 1987. — 15 берез.

Ро-го-ніз-ми // Комсом. зірка. — 1987. — 31 берез. ; 28 квіт.

Опубліковано під псевдонімом В. Бузиненко.

Мадригал // Комсом. зірка. — 1987. — 31 берез.

Опубліковано під псевдонімом П. Мустангер.

Слово про дискотеку, зіпсовану літературу і... // Комсом. зірка. — 1987. — 31 берез.

Опубліковано під псевдонімом Ненестор.

Зачекайте, дітки! : Міні-фейлетон з передмовою // Комсом. зірка. — 1987. — 3 листоп.

Опубліковано під псевдонімом В. де Крановий.

Наше вам? : фейлетон // Комсом. зірка. — 1987. — 3 листоп.

Опубліковано під псевдонімом В. Вавілонський.

Тепер моральні стимули не в моді... // Комсом. зірка. — 1988. — 1 січ.

Літературні пародії : [на поезії М. Сича, В. Грабовського, М. Пасічника, М. Павленко, В. Лизи] // Комсом. зірка. — 1988. — 17 листоп.

Літературні пародії : [на поезії М. Сича, М. Павленко, В. Грабовського, М. Пасічника, О. Ірванця] // Комсом. зірка. — 1989. — 26 верес.

Чи варто вам писати? : гороскоп для початківців // Авжеж! — 1990. — Ч. 3. — С. 45—46.

Опубліковано під псевдонімом Лівас Бурвле.

Медитація голодного поета : [літ. пародія на вірш Ю. Гудзя] // Авжеж! — 1990. — Ч. 3. — С. 47.

Щур тобі пек! : фейлетон // Прес-Форум. — 1995. — 29 груд.

Опубліковано під псевдонімом Панько Борщ.

Марксистом можеш ти не бути, а святкувати — зобов'яжем : фейлетон // Житній ринок. — 1994. — № 1 (січень).

Опубліковано під псевдонімом Панько Борщ.

Тролейбусні сюжети // Прес-Форум. — 1994. — 19 серп.

Опубліковано під псевдонімом Артем Рогатий.

Як В. Шнайдер став поетом року, а збірка «Тен-Клуб» ледве не стала першою в незалежній Україні забороненою книжкою // Прес-Форум. — 1994. — 30 груд.

Опубліковано під псевдонімом Лівас Жежва.

Новий вид тварин! // Субота. — 2001. — 29 берез.

Передвиборна сага про памперси з яйцями // Вільне слово. — 2004. — 8 жовт. — С. 2—3.

ПЕРЕКЛАДИ

Шаламов В. Камея : вірші / пер. з рос. В. Врублевського // Житомир. вісник. — 1989. — 10 лют. — (Повернення із забуття).

Шаламов В. Із колимських зошитів : вірші / пер. з рос. В. Врублевського // Комсом. зірка. — 1989. — 2 берез. — (Радимо прочитати).

Боровський Т. Хлопчик з Біблією : оповідання / пер. з пол. В. Врублевського // Вільне слово. — 2003. — 14 листоп. — С. 10. ; Бердич. — 2004. — № 1—2. — С. 24—27.

Короткий курс нової історії : [фрагменти] / пер. з рос. В. Врублевського // Вільне слово. — 2003. — 2 груд. — С. 8. — (Веселе читиво з продовженням).

Короткий курс нової історії : [фрагменти] / пер. з рос. В. Врублевського // Вільне слово. — 2003. — 17 груд. — С. 8. — (Веселе читиво з продовженням).

Короткий курс нової історії : [фрагменти] / пер. з рос. В. Врублевського // Вільне слово. — 2003. — 24 груд. — С. 8 — (Веселе читиво з продовженням).

Короткий курс нової історії : [фрагменти] / пер. з рос. В. Врублевського // Вільне слово. — 2004. — 9 січ. — (Всесвітня історія, опрацьована «Сатириконом»).

Боровський Т. Прощання з Марією : оповідання / пер. з пол. В. Врублевського // Бердич. — 2004. — № 1—2. — С. 16—24.

ПЕРЕКЛАДИ ДРАМАТИЧНИХ ТВОРІВ, ЗА ЯКИМИ ЗДІЙСНЕНО ПОСТАНОВКИ:

— в Житомирському академічному українському
облмуздрамтеатрі імені Івана Кочерги

Тінь / за одноймен. п'єсою С. Шварца (2005, реж. Н. Тімошкіна).

Я все ще люблю / за п'єсою Є. Унгарда «Аделаїда, або Не все так погано, як є насправді» (2006, реж. В. Карпенко).

Між небом та землею : трагікомедія / за п'єсою І. Афанасьєва (2006, реж. Н. Тімошкіна).

Стрибок з третього поверху / за п'єсою-монологом Я. Пулинович «Наталчина мрія» (2011, реж. Г. Артеменко).

Жінка в стилі джаз / за однойменною п'єсою В. Дяченка (2013, Н. Тімошкіна).

Зовсім інші / за твором Л. Герша «Ці волелюбні метелики», адапт. літ. ред. з рос. (2014, реж. П. Авраменко).

Смішні гроші / за п'єсою Р. Куні, адапт. літ. ред. з рос. (2016, реж. П. Авраменко).

— в Театрі на Новому бульварі (м. Житомир)

Наталчина мрія / за п'єсою Я. Пулинович (2015, реж. Г. Артеменко).

Три Тетяни / за п'єсою В. Зуєва (2016, реж. Г. Артеменко).

ПЕРЕКЛАДИ ТВОРІВ В. ВРУБЛЕВСЬКОГО ІНОЗЕМНИМИ МОВАМИ

Нядзельнае вандраванне старой Акуніхі : апавядання / пер. на білорус. В. Кукси // Заря (Брест). — 1989. — 11 квіт.

Julka abs der Bierbar / пер. на нім. Анни-Галі Горбач // Ein Rosenbrunnen : junge Erzähler aus der Ukraine, eine Anthologie. — Brodina Verlag (ФРН). — 1998. — S. 48—60.

Služaj lajtnanta Solovejčika / Prijevod : Damir Pesorda // Ukrajinski Književni huligani. Izbor iz suvremene ukrajinske proze. — Zagreb : Pop & Pop, 2002. — S. 143—153.

Переклад хорватською.

**КРИТИКА,
ЛІТЕРАТУРОЗНАВСТВО,
КУЛЬТУРОЛОГІЯ**

1988

«В моїй душі багато звуків...» : [про письменницю Вероніку Морозівну] // Комсом. зірка. — 1988. — 16 серп.

Дуже інтересне явище : [про письменницю Надію Кибальчич] // Комсом. зірка. — 1988. — 7 трав.

Заради «каси»? Заради правди! // Комсом. зірка. 1988. — 4 черв.
Про фільм «Фотографія з жінкою і диким кабаном».

Непорядність у порядному сімействі // Комсом. зірка. — 1988. — 30 листоп.

Олександр Шумський : сторінка біографії // Комсом. зірка. — 1988. — 6 верес.

1989

Вчений трагічної долі [Гладкий М. Д.] // Комсом. зірка. — 1989. — 25 січ. — (Забуті — незабутні).

Чи стануть іменами імена? // Комсом. зірка. — 1989. — 28 берез.

1990

Соловецький в'язень [Клим Поліщук] // Авжеж! — 1990. — Ч. 3. — С. 18—23.

Один з двадцяти «злочинців» // Авжеж! — 1990. — Ч. 1. — С. 3—6.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

Повернення Василя Рубана // Авжеж! — 1990. — Ч. 3. — С. 30—34.

1991

Метаморфози маленького концерту... : [про збірку поезій Юрка Гудзя «Маленький концерт для самотнього хронопа»] // Авжеж! — 1991. — Ч. 6. — С. 52—55.

Москаль-хуліган на українській естраді : [про Тризубого Стаса] // Авжеж! — 1991. — Ч. 6. — С. 62. — (Ім'я з концертної афіші).

Не зовсім нові міркування редактора нового журналу // Київ. — 1991. — № 10.

Неювілейне про ювілей : [до 50-річчя М. Сича] // Авжеж! — 1991. — Ч. 2. — С. 51—57.

Слава і ганьба Якова Савченка // Авжеж! — 1991. — Ч. 4. — С. 52—60.

Ху, нарешті... // Авжеж! — 1991. — Ч. 6. — С. 61. — (Ми відбрикуємось).

Час вигортає хвилі з-під весла... : [про збірку поезій О. Рихлюка «Обвуглені літописи руїн»] // Авжеж! — 1991. — Ч. 10. — С. 49.

1992

Вдало? Талановито! : [про повість Павла Кобця «Рухома мішень»] // Авжеж! — 1992. — Ч. 3. — С. 62—64.

Дві естетики сьогоднішньої поезії // Слово. — 1992. — Ч. 15—16.

Не зрадить істині як жінці : [рецензія на книгу С. Юхимчука «Фламінго». — Житомир, 1992.] // Авжеж! — 1992. — Ч. 5 — С. 60—62.

Рядків прозорих марнота : [про збірку поезій Бориса Остапенка «Шагренева трава»] // Авжеж! — 1992. — Ч. 4. — С. 58—61.

Троє із сплюндрованого тла епохи // Проклятого віку струна : поезія повернутих із забуття : Людмила Волошка, Клим Поліщук, Яків Савченко. — Житомир, 1992. — С. 3—14.

Пошук шляхів чи шляхи пошуку : нотатки про поточний літературний процес в Україні // Авжеж! — 1991. — Ч. 11. — 54—63. ; 1992. — Ч. 1. — С. 56—60 ; Ч. 12. — С. 41—51. — (Критика).

1993

Дві естетики сьогоднішнього українського письменства // Авжеж! — 1993. — Ч. 26. — С. 47—55.

«За наше щастя вип'ємо, любове» : [про збірку поезій Олександра Смика «Два тіла... Дві душі...»] // Слово. — 1993. — Ч. 2—3. — С. 4.

На зіткненнях уяви : [про збірку поезій Наталі Самчик «Абстракції імлістих бажань»] // Авжеж! — 1993. — Ч. 27. — С. 47—50.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Перекинута піраміда, або Плюю на все : [про збірку віршів В. Цибулька «Піраміда».] // Авжеж! — 1993. — Ч. 27. — С. 42—43.

Опубліковано під псевдонімом Вітольд Ковальонок.

Про коротку прозу Василя Яра // Авжеж! — 1993. — Ч. 27. — С. 40—41.

Опубліковано під псевдонімом Віктор Забара.

1994

«Блудний син» продовжує блудити // Прес-Форум. — 1994. — 16 груд. — (Літ. новини).

Опубліковано під псевдонімом Лівас Жежва.

Все про офрейдену любов до батьківщини // Авжеж! — 1994. — Ч. 28. — С. 3.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

Література. Доля. Час // Прес-Форум. — 1994. — 16 верес.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

Літературні новини : [огляд] // Прес-Форум. — 1994. — 28 жовт.

Переднє слово до публікації «Житомирських етюдів» Анатолія Шевчука // Прес-Форум. — 1994. — 24 черв.

Про поезію Олени Рижко // Авжеж! — 1994. — Ч. 28. — С. 5.

Підпис : Іван Швець (спільно з В'ячеславом Шнайдером).

1995

Події, подійки і nisenite // Авжеж! — 1995. — Ч. 29—30. — С. 12—15. ; Прес-Форум. — 26 трав.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

Реквієм по поколінню : [про повість О. Ульяненка «Зимова повість»] // Авжеж! — 1995. — Ч. 29—30. — С. 28.

Опубліковано під псевдонімом Віктор Забара.

Тепер ми знаємо, хто мордує Україну // Прес-Форум. — 1995. — 24 лют.

Підпис : Якийсь Галинич.

Шкідник-мовознавець Микола Гладкий // Прес-Форум. — 1995. — 17 листоп.

Школа Концевича // Прес-Форум. — 1995. — 6 черв.

1996

Авжеж! Уповноважений заявити // Нова газ. — 1996. — Ч. 4 (серпень).

Віртуальна реальність і метафористика без метафор : [про книгу О. Кошеля «Як вийти з кола кадила». — Житомир, 1996] // Авжеж! — 1996. — Ч. 32. — С. 13.

Опубліковано під псевдонімом Віктор Забара.

Волів би бути? Будь! : [про збірку Андрія Савенця «Introspecto»] // Авжеж! — 1996. — Ч. 32. — С. 13.

Опубліковано під псевдонімом Ольга Галвас.

За бідного Яся замовте словечко : [про збірку Сергія Кардашова «Ясь»] // Авжеж! — 1996. — Ч. 32. — С. 13—14.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

І розквітла «Свобода стилю» : [про книжку С. Квіта «Свобода стилю». — К., 1996.] // Авжеж! — 1996. — Ч. 32. — С. 12.

Опубліковано під псевдонімом Віктор Забара.

Оминаючи спокуси і «Вершини» // Нова літ. газ. — 1996. — Ч. 2. (березень).

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

Реквієм по поколінню // Нова літ. газ. — 1996. — Ч. 1.

Опубліковано під псевдонімом Віктор Забара.

«Тексти» в контексті текстів попередників // Нова літ. газ. — 1996. — 15 трав.

1997

Дешифрація про дешифрацію : [про творчість І. Редчиця] // Авжеж! — 1997. — Ч. 34—35. — С. 38. — (Бібліографія і критика).

Опубліковано під псевдонімом Ольга Галвас.

Спочатку була... кома? : [про збірку поезій Ю. Гудзя «Боротьба з хворим янголом»] // Київ. — 1997. — С. 95—96.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

1999

Міністр, вчений, патріот : [Фещенко-Чопівський] // Віче. — 1999. — 14 січ.

2000

Повернуті із забуття. Клим Поліщук і Яків Савченко // Поліський дивосвіт : Література рідного краю. — Житомир, 2000. — С. 113—122.

2001

Є пророки в своїй Вітчизні : [письменник В. Шевчук] // Субота. — 2001. — 12 берез. — С. 12.

І на ентузіазмі можна далеко заїхати : [про історико-філол. зб. «Волинь-Житомирщина»] // Субота. — 2001. — 7 черв.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

Класик зі станції Разіне : [лауреат Шевченківської премії 2001 р. Є. Пашковський] // Субота. — 2001. — 15 берез. — С. 2.

Татусь може вже відпочивати : [про презентацію збірки поезій І. Шинкарук «Народження голосу»] // Вільне слово. — 2001. — 19 груд. — С. 5.

2002

Великий ювілей великого краєзнавця : [до 50-річчя Георгія Мокрицького] // Вільне слово. — 2002. — 6 лют. — С. 5.

Відійшов у вічність : [некролог на смерть Ю. Мовчана] // Вільне слово. — 2002. — 16 січ. — С. 2.

Вселенський світ людських почуттів : [розмова з письменниками Анатолієм та Валерієм Шевчуками] // Вільне слово. — 2002. — 14 серп. — С. 3—4.

Для літераторів серпень також жнивна пора : [про книги В. Яра «Без прикрас» та В. Савченка «На розп'ятті віків»] // Вільне слово. — 2002. — 11 верес.

Опубліковано під псевдонімом Віктор Забара.

Загадка смерті Юрка Гудзя // Вільне слово. — 2002. — 27 лют. — С. 6.

Зізнання у любові : [Анатолію Шевчуку у його 65-ліття] // Вільне слово. — 2002. — 6 лют. — С. 5.

Останній із житомирських графів : [Є. Концевич] // Вільне слово. — 2002. — 5 черв. — С. 4.

Сорок днів : [пам'яті Юрка Гудзя] // Вільне слово. — 2002. — 10 квіт. — С. 2.

2003

Маляр тайних тремтінь людської душі : [про Кліма Поліщука] // Вільне слово. — 2003. — 28 листоп. — С. 10.

Рушійна сила жіночих заздрощів : [про книгу Г. Шкляра «Поліська зоря Бальзака». — Вінниця, 2003] // Вільне слово. — 2003. — 18 верес.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

2008

Із Сибіру не повернувся : [Гладкий М. Д.] // Реабілітовані історією : Житомирська область : у 7 кн. Кн. 2. — Житомир, 2008. — С. 90—92.

2010

Від Краснопільського порогу до Соловків : [про Кліма Поліщука] // Реабілітовані історією : Житомирська область : у 7 кн. Кн. 3. — Житомир, 2010. — С. 120—126.

ПУБЛІЦИСТИКА

1987

«Дівочки» нічного промислу // Комсом. зірка. — 1987. — 12 трав.

Не чекайте на принців! // Комсом. зірка. — 1987. — 22 серп.

Скільки можна золотити ручку? // Комсом. зірка. — 1987. — 22 верес.

Чия правда? // Комсом. зірка. — 1987. — 26 верес.

1988

Чи такі вже й дрібниці? // Комсом. зірка. — 1988. — 23 квіт.

Ще раз про талони // Комсом. зірка. — 1988. — 16 лип.

1989

Поспіхом? // Комсом. зірка. — 1989. — 16 берез.

То хто ж такі журналісти? // Комсом. зірка. — 1989. — 18 лют.

1994

Ворона вкрала кусень сала... // Житній ринок. — 1994. — № 3 (лютий).

Гавел нам не указ! Для указів ми маємо Кравчука // Житній ринок. — 1994. — № 1 (січень).

Опубліковано під псевдонімом Василь Ковальчук.

1995

Леонід Кравчук збирає «рать». А Чорновіл не хоче відступать? // Прес-Форум. — 1995. — 20 січ.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

Світ ладен пожертвувати цілим народом, аби імперський монстр вдавився кров'ю? // Прес-Форум. — 1995. — 13 січ.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

Суркиси з Бабійчуком посадили наш футбол у калошу // Прес-Форум. — 1995. — 29 верес.

1996

Наші «першінги» і в огні не горять, і у воді не тонуть // Прес-Форум. — 1996. — 20 січ.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

1998

Соціалісти «прихватизовують» Франка? // Віче. — 1998. — 24 груд.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

2001

Доба нікчем // Вільне слово. — 2001. — 19 груд. — С. 2.

2002

Advokat при ділах // Вільне слово. — 2002. — 26 черв. — С. 2.

Баблота // Вільне слово. — 2002. — 7 серп. — С. 2.

- Без прикрас** // Вільне слово. — 2002. — 15 листоп. — С. 2.
- Бог розсудить** // Вільне слово. — 2002. — 5 груд. — С. 2.
- Борці з бідністю** // Вільне слово. — 2002. — 28 листоп. — С. 2.
- Брехня!!!** // Вільне слово. — 2002. — 24 квіт. — С. 2.
- ВЙо!** // Вільне слово. — 2002. — 17 лип. — С. 2.
- Великі маневри** // Вільне слово. — 2002. — 28 серп. — С. 1, 3.
- Вляпались!** // Вільне слово. — 2002. — 8 листоп. — С. 2.
- Динамо і «Динамо»** // Вільне слово. — 2002. — 11 жовт. — С. 2.
- Злочинний наказ** // Вільне слово. — 2002. — 12 груд. — С. 1.
Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.
- Злочин і кара** // Вільне слово. — 2002. — 31 лип. — С. 2.
- І це ще тільки квіточки?** // Вільне слово. — 2002. — 3 лип. — С. 3.
- Невже Житомиром керують люди з фальшивими дипломами?** // Вільне слово. — 2002. — 15 листоп. — С. 1, 3.
Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.
- Країна Гебешнія** // Вільне слово. — 2002. — 4 верес. — С. 2.
- Крутизна!** // Вільне слово. — 2002. — 22 трав. — С. 2.
- Love story** // Вільне слово. — 2002. — 29 трав. — С. 2.
- Любов і віра** // Вільне слово. — 2002. — 14 серп. — С. 2.
- Ну це вже «Вапше»** // Вільне слово. — 2002. — 18 верес. — С. 2.
- Обережно з експериментами!** // Вільне слово. — 2002. — 12 черв. — С. 2.
- Ожиріння** // Вільне слово. — 2002. — 24 лип. — С. 2.
- Перечитуючи себе** // Вільне слово. — 10 лип. — С. 2.
- Пиятички і кар'єри** // Вільне слово. — 2002. — 21 серп. — С. 2.
- Плагіатор** // Вільне слово. — 2002. — 6 лют. — С. 2.
- Проблема членів** // Вільне слово. — 2002. — 6 берез. — С. 2.

- Прощання з ілюзіями** // Вільне слово. — 2002. — 15 трав. — С. 2.
- Реляції та овуляції** // Вільне слово. — 2002. — 4 жовт. — С. 2.
- Сектор газу** // Вільне слово. — 2002. — 1 листоп. — С. 2.
- Село без Бога** // Вільне слово. — 2002. — 16 січ. — С. 2.
- Світ для людей** // Вільне слово. — 2002. — 3 лип. — С. 2.
- Свят! Свят! Свят!** // Вільне слово. — 2002. — 9 січ. — С. 2.
- Сняться Георгію лаври Гавроша?** // Вільне слово. — 2002. — 11 верес. — С. 1,3.
- Старпери** // Вільне слово. — 2002. — 27 лют. — С. 2.
- Харчоблок** // Вільне слово. — 2002. — 23 січ. — С. 2.
- Чому?** // Вільне слово. — 2002. — 28 серп. — С. 2.
- Шлунок і влада** // Вільне слово. — 2002. — 20 лют. — С. 2.

2003

- А совість, честь і гідність?** // Вільне слово. — 2003. — 7 листоп. — С. 5.
- Білі коні з чорними ознаками** // Вільне слово. — 2003. — 18. — верес. — С. 2.
- Грузинські уроки** // Вільне слово. — 2003. — 28 листоп. — С. 2.
- Думки апріорі** // Вільне слово. — 2003. — 5 груд. — С. 2.
- Із хама не буде пана?** // Вільне слово. — 2003. — 31 жовт. — С. 2.
- Кінець** // Вільне слово. — 2002. — 25 жовт. — С. 2.
- Країна Есбешнія** // Вільне слово. — 2003. — 7 листоп. — С. 2.
- Ну і бакай з вами!** // Вільне слово. — 2003. — 16 жовт. — С. 2.
- Осінь. Туман...** // Вільне слово. — 2003. — 25 верес. — С. 2.
- Підлі люди** // Вільне слово. — 2003. — 12 груд. — С. 2.
- Пристрасті довкола Яворівського** // Вільне слово. — 2003. — 16 жовт. — С. 2.

Революція без краваток // Вільне слово. — 2003. — 26 груд. — С. 2.

Репліки на репліки // Вільне слово. — 2003. — 14 листоп. — С. 2.

Цитати від народу // Вільне слово. — 2003. — 2 жовт. — С. 2.

Этот год России порохом пропах... // Вільне слово. — 2003. — 23 жовт. — С. 2.

2004

Адвокато́ва радість // Вільне слово. — 2004. — 9 січ. — С. 2. — (Колонка редактора).

Анекдот чи правда? // Вільне слово. — 2004. — 10 груд. — С. 2.

Богословська і Хорошковський сказали лише частину правди,
але їхні вчинки все одно мутні // Вільне слово. — 2004. — 21 січ. — С. 2.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Згадуючи Леніна // Вільне слово. — 2004. — 23 січ. — С. 2.

З'їзд під відкритим небом // Вільне слово. — 2004. — 5 берез. — С. 2.

Прикий випадок // Вільне слово. — 2004. — 14 трав. — С. 2.

Сходняк // Вільне слово. — 2004. — 3 груд. — С. 2.

Тим, хто хоче зняти шапку // Вільне слово. — 2004. — 23 лип. — С. 2.

Тому що героїчний // Вільне слово. — 2004. — 1 жовт. — С. 2.

Тому що обман // Вільне слово. — 2004. — 17 верес. — С. 2.

Фальсифікація не пройде! // Вільне слово. — 2004. — 29 жовт. — С. 2.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Фігосоплія облудності // Вільне слово. — 2004. — 17 груд. — С. 2.

Щодня. Щохвилини. Щомиті // Вільне слово. — 2004. — 21 трав. — С. 2.

СТАТТІ, КОРЕСПОНДЕНЦІЇ

1983

Рівняння на командира // Комсом. зірка. — 1983. — 4 листоп.

1984

Вірний собі : [про односельця і співслуживця Сергія Захарчука]
// Комсом. зірка. — 1984. — 29 січ.

1985

А час не жде // Червоний прапор. — 1985. — 10 верес.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Батькова стежина // Червоний прапор. — 1985. — 17 серп.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.

Ваблять хлопця коні // Червоний прапор. — 1985. — 20 лип.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.

Вболівати за справу // Червоний прапор. — 1985. — 27 лип.

Використовувати всі резерви // Червоний прапор. — 1985. —
13 черв.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.

Винищувачі // Зоря комунізму. — 1985. — 16 листоп.

Всі резерви — в дію // Червоний прапор. — 1985. — 23 лип.

Вшанування ветерана // Червоний прапор. — 1985. — 13 черв.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.

Готуй воза взимку // Зоря комунізму. — 1985. — 4 січ.

Дарувати людям пісню // Червоний прапор. — 1985. — 18 трав.

Дзвенять на луках коси // Червоний прапор. — 1985. — 15 черв.

Дозвілля — справа серйозна // Червоний прапор. — 1985. —
1 черв.

Здають духмяні шишки // Червоний прапор. — 1985. — 3 верес.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Здобутки і проблеми // Червоний прапор. — 1985. — 28 трав.

І труд, і пісня // Червоний прапор. — 1985. — 18 лип.

- Кличе хлопця поле** // Червоний прапор. — 1985. — 5 верес.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.
- Коли відсутня дисципліна** // Червоний прапор. — 1985. — 10 верес.
- Коли за справу вболіватиме кожен** // Червоний прапор. — 1985. — 13 лип.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.
- Коли працюєш творчо** // Червоний прапор. — 1985. — 6 лип.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.
- На вірному шляху** // Червоний прапор. — 1985. — 13 серп.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.
- Новобудови Карвинівки** // Червоний прапор. — 1985. — 25 лип.
- Норма життя** // Червоний прапор. — 1985. — 27 лип.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.
- Останній дзвоник** // Червоний прапор. — 1985. — 28 трав.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.
- Пригоди в одному селі** // Зоря комунізму. — 1985. — 7 груд.
- Приклад в усьому** // Зоря комунізму. — 1985. — 23 листоп.
- Путівець через... стадіон**, або Чому згас ентузіазм молоді села Карвинівка // Комсом. зірка. — 1985. — 28 листоп.
- Рівняйтесь на передовиків** // Червоний прапор. — 1985. — 8 черв.
- Сезон завершено** // Зоря комунізму. — 1985. — 23 листоп. ; 14 груд.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.
- Семінар у Дзержинську** // Червоний прапор. — 1985. — 22 черв.
- Солов'ї, не тривожте солдат** // Червоний прапор. — 1985. — 9 трав.
- Треба бити тривогу** // Червоний прапор. — 1985. — 13 серп.
- Успіх не випадковий** // Комсом. зірка. — 1985. — 22 жовт.
- Хвалять люди Валентину** // Червоний прапор. — 1985. — 25 трав.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.

Чекають «кращих» днів // Червоний прапор. — 1985. — 29 серп.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Чемпіони — достроково. // Зоря комунізму. — 1985. — 19 жовт.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Чий трактор? // Зоря комунізму. — 1985. — 14 груд.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Шана людська // Червоний прапор. — 1985. — 4 черв.

Щоб зима не застала зненацька // Червоний прапор. — 1985. — 24 серп.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.

Як захочу, так і зроблю... // Червоний прапор. — 1985. — 3 серп.
Опубліковано під псевдонімом В. Березюк.

Як повернути дитині посмішку // Зоря комунізму. — 1985. — 28 груд.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

1986

А строки перенесено... // Зоря комунізму. — 1986. — 11 жовт.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Бережуть робочу хвилину // Зоря комунізму. — 1986. — 24 верес.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Від кооператорів залежить багато // Зоря комунізму. — 1986. — 26 лип.

Відповідають ділом // Зоря комунізму. — 1986. — 25 берез.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Відповісти ділом // Зоря комунізму. — 1986. — 26 лип.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Говорить районне радіо // Зоря комунізму. — 1986. — 7 трав.

Гра в мовчанку // Зоря комунізму. — 1986. — 6 верес.

Дозвілля... за кухлем пива // Зоря комунізму. — 1986. — 16 серп.

З повною віддачею // Зоря комунізму. — 1986. — 24 верес.

За пляшкою... // Комсом. зірка. — 1986. — 16 листоп.

- Звіти аматорів** // Зоря комунізму. — 1986. — 15 лют.
- Знайти своє місце** // Зоря комунізму. — 1986. — 24 трав.
- Критика — це серйозно** // Зоря комунізму. — 1986. — 30 серп.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.
- Ми будуємо оселю** // Зоря комунізму. — 1986. — 2 лип.
Опубліковано під псевдонімом В. Ковальчук.
- Не вір очам своїм** // Зоря комунізму. — 1986. — 13 верес.
- Не зупиняйтесь на досягнутому** // Зоря комунізму. — 1986. —
11 січ.
- Не мої колеса** // Зоря комунізму. — 1986. — 12 лип.
Опубліковано під псевдонімом В. Василенко.
- Оковита спокуса** // Зоря комунізму. — 1986. — 11 черв.
- Папери... замість стадіонів** // Зоря комунізму. — 1986. — 21 черв.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.
- Працюють дружно** // Зоря комунізму. — 1986. — 12 квіт.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.
- Проміжний фініш** // Зоря комунізму. — 1986. — 26 лип.
Опубліковано під псевдонімом В. Ковальчук.
- Ремонт... без гарантії** // Зоря комунізму. — 1986. — 23 серп.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.
- Розвивати ініціативу** // Комсом. зірка. — 1986. — 4 груд.
- Санітарна година** // Зоря комунізму. — 1986. — 21 трав.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.
- Світло рідної домівки** // Зоря комунізму. — 1986. — 21 черв.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.
- Спорт — надбання усіх** // Зоря комунізму. — 1986. — 9 серп. — С. 7.
- Три веселі хлопці та інші** // Зоря комунізму. — 1986. — 1 лют.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.
- У цигарковому диму** // Зоря комунізму. — 1986. — 28 черв.
Опубліковано під псевдонімом В. Василенко.
- Усе, як наснилося** // Зоря комунізму. — 1986. — 2 серп.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Хома киває на Петра... // Комсом. зірка. — 1986. — 20 груд.

Хто і як буде? // Зоря комунізму. — 1986. — 11 жовт.

Хто шукає, той... // Комсом. зірка. — 1986. — 2 груд.

Опубліковано під псевдонімом С. Баскервиллюк.

Час діяти рішуче // Зоря комунізму. — 1986. — 30 серп.

Чи бути профілакторію? // Зоря комунізму. — 1986. — 31 трав.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Читачі задоволені // Зоря комунізму. — 1986. — 1 трав.

Чіткість, злагодженість // Зоря комунізму. — 1986. — 12 квіт.

Чому сім'я розпалася? // Зоря комунізму. — 1986. — 13 верес.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Що заважає зв'язківцям? // Зоря комунізму. — 1986. — 27 верес.

Щасливий, неповторний світ дитинства // Зоря комунізму. — 1986. — 31 трав.

Щоб бути з урожаєм // Зоря комунізму. — 1986. — 1 лют.

Щоб відвести біду // Зоря комунізму. — 1986. — 13 серп.

Щоб вродила нива // Зоря комунізму. — 1986. — 17 трав.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Щоб вродило // Зоря комунізму. — 1986. — 8 лют.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Щоб запам'яталося // Зоря комунізму. — 1986. — 2 серп.

1987

А що ми повинні робити? // Комсом. зірка. — 1987. — 28 листоп.

Гомо Хрюкус // Комсом. зірка. — 1987. — 2 черв.

Опубліковано під псевдонімом Харитон Свинопасенко.

Зірки Сергія Гудзя // Комсом. зірка. — 1987. — 10 верес.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Галочки на футбольному полі // Комсом. зірка. — 1987. — 12 листоп.

Дайош акт! // Комсом. зірка. — 1987. — 17 жовт.

«Деточкін» із Попільні? // Комсом. зірка. — 1987. — 3 груд.

Зарезервований резерв // Молодь України. — 1987. — 25 квіт.

І перепало ж на горіхи // Комсом. зірка. — 1987. — 4 квіт.

Лише незручності... // Комсом. зірка. — 1987. — 19 берез.

Невтішний діагноз // Комсом. зірка. — 1987. — 7 лют.

О 19.10 в актовому залі // Комсом. зірка. — 1987. — 28 листоп.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Потрібно спростування // Комсом. зірка. — 1987. — 24 верес.

Просто серйозна служба // Комсом. зірка. — 1987. — 7 листоп.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Прошу обрахувати // Комсом. зірка. — 1987. — 10 лют.

Прощення не буде! // Комсом. зірка. — 1987. — 11 черв.

Регламентована увага // Комсом. зірка. — 1987. — 17 берез.

Результат — по грі // Комсом. зірка. — 1987. — 7 квіт.

Різні інтереси // Комсом. зірка. — 1987. — 1 верес.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Сумний фінал // Комсом. зірка. — 1987. — 28 трав.

Хлопці, давайте жити дружно // Комсом. зірка. — 1987. — 17 груд.

Шеф, приїхали! // Комсом. зірка. — 1987. — 14 трав.

1988

Випробували характер // Комсом. зірка. — 1988. — 25 лют.

Вони цього заслужили // Комсом. зірка. — 1988. — 9 трав.

Давайте згадаємо! // Комсом. зірка. — 1988. — 2 серп.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Динамівці у Житомирі // Комсом. зірка. — 1988. — 7 лип.

24 мінус 16 // Комсом. зірка. — 1988. — 21 січ.

Екватора дісталися не всі // Комсом. зірка. — 1988. — 23 лип.

Епілог до сезону // Комсом. зірка. — 1988. — 29 жовт.

Зірка ще не програвала // Комсом. зірка. — 1988. — 28 трав.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Ідея не нова, але... // Комсом. зірка. — 1988. — 26 берез.

І ось знову вдома // Комсом. зірка. — 1988. — 4 черв.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Критика скресла? // Комсом. зірка. — 1988. — 19 трав.

Ларки є, а овочів немає... // Комсом. зірка. — 1988. — 18 серп.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

На відкритих майданчиках // Комсом. зірка. — 1988. — 28 січ.

Нарешті! // Комсом. зірка. — 1988. — 28 квіт.

Не до іронії // Комсом. зірка. — 1988. — 7 січ.

Незапланована нічия // Комсом. зірка. — 1988. — 30 серп.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Претендентів меншає // Комсом. зірка. — 1988. — 23 черв.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Позивні футбольної весни // Комсом. зірка. — 1988. — 23 квіт.

Постріли під гуртожитком // Комсом. зірка. — 1988. — 24 груд.

Простір ініціативи! // Комсом. зірка. — 1988. — 4 трав.

Такого не було давно // Комсом. зірка. — 1988. — 25 серп.
Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Фінали напередодні фіналу // Комсом. зірка. — 1988. — 11 лют.

Фініш за день до весни // Комсом. зірка. — 1988. — 3 берез.

«Що ви, дітки?» // Комсом. зірка. — 1988. — 14 квіт.

Ще не згасла надія // Комсом. зірка. — 1988. — 11 серп.

Ще один тур // Комсом. зірка. — 1988. — 9 черв.

1989

В цейтноті // Комсом. зірка. — 1989. — 25 лип.

Гордий лет «Буревісника» // Комсом. зірка. — 1989. — 16 лют.

Дитсадок на фермі // Комсом. зірка. — 1989. — 9 лют.

Є друге очко // Комсом. зірка. — 1989. — 25 берез.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

За чисельної меншості // Комсом. зірка. — 1989. — 23 верес.

Забивають молоді // Комсом. зірка. — 1989. — 28 верес.

І потух «маяк» // Комсом. зірка. — 1989. — 29 лип.

Криза минула? // Комсом. зірка. — 1989. — 2 верес.

Нарешті! // Комсом. зірка. — 1989. — 6 квіт.

Нарешті перемога // Комсом. зірка. — 1989. — 31 серп.

Не так сталося, як гадалося // Комсом. зірка. — 1989. — 21 жовт.

Перемога була близько // Комсом. зірка. — 1989. — 29 серп.

Помилка судді Баглая // Комсом. зірка. — 1989. — 23 верес.

Потрібен диспетчер! // Комсом. зірка. — 1989. — 4 трав.

Сезон завершено — проблеми лишаються // Комсом. зірка. — 1989. — 24 жовт.

Сезон нічиїх // Комсом. зірка. — 1989. — 4 квіт.

Створено громадянський фронт // Комсом. зірка. — 1989. — 13 лип.

У фіналі — дві «Зорі» // Зоря комунізму. — 1985. — 26 жовт.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Чотири влучні удари // Комсом. зірка. — 1989. — 27 лип.

Шість мінус п'ять // Комсом. зірка. — 1989. — 2 лют.

Ще одна нічия // Комсом. зірка. — 1989. — 1 квіт.

Як граєш, так і маєш // Комсом. зірка. — 1989. — 25 квіт.

1994

Вибуху не було, паніки теж // Житній ринок. — 1994. — № 2 (січень).

Доживемо до понеділка? // Прес-Форум. 1994. — 29 лип.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

Жінки, кроком руш в керівники! // Житній ринок. — 1994. — № 3 (лютий).

Опубліковано під псевдонімом Панько Борщ.

Злочин... без кари? // Прес-Форум. — 1994. — 15 лип.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

Комуніст «пролетарію» не товариш? // Прес-Форум. — 1994. — 22 лип.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

По ранжиру, весу і по жиру // Прес-Форум. — 1994. — 15 лип.

Опубліковано під псевдонімом В. Галинич.

1999

Передвиборні сюжети : у дітлахів відібрали «вечірню казочку», а у колгоспників — зерно // Віче. — 1999. — 23 верес.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

2000

Протягую руку, щоб не протягнути ноги... // Точка зору. — 2000. — листоп.

Опубліковано під псевдонімом Василь Галинич.

2001

Ера «прихватизації задурно» минає? // Субота. — 2001. — 18 січ.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Раз, два, три... продано! // Житомир. вісник плюс TV. — 2001. — 26 січ.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

2002

Довга дорога до Дюка // Вільне слово. — 2002. — 12 черв. — С. 2.

Об'єднана опозиція переконана, що Україна таки повстане // Вільне слово. — 2002. — 11 верес. — С. 3.

Перший крок до інтеграції в Європу // Вільне слово. — 2002. — 30 січ.

Рубильник як засіб політичної помсти // Вільне слово. — 2002. — 17 лип. — С. 2.

Справа № 49—1054. Прокуратура перетворюється на політичну поліцію? // Вільне слово. — 2002. — 27 верес. — С. 1, 2.

Справу «фальшивих дипломів» Світлана Пивоварова вважає брудною політичною грою... // Вільне слово. — 2002. — 22 листоп. — С. 1, 3.

Сьогодні боротьба точиться між тими, хто краде, і тими, хто живе чесно // Вільне слово. — 2002. — 13 берез. — С. 2.

Тайм-аут // Вільне слово. — 12 груд. — С. 2.

То хто ж буде наступником? // Вільне слово. — 2002. — 3 лип. — С. 5.
Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

У «Нашої України» один союзник — народ України // Вільне слово. — 2002. — 3 лют. — С. 3.
Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Щоб стати начальником ДАІ, треба викласти 200 тис. баксів! // Вільне слово. — 2002. — 11 жовт. — С. 1, 3.

2003

Виборці висловлюються за всенародні вибори президента // Вільне слово. — 2003. — 5 груд. — С. 2.
Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Кому викручує руки влада: цінам чи підприємствам? // Вільне слово. — 2003. — 21 листоп. — С. 2.
Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Ми не чекаємо, ми маємо власний сценарій змін // Вільне слово. — 2003. — 19 груд. — С. 2.
Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Опозиція вийшла на вулиці Києва // Вільне слово. — 2003. — 28 листоп.
Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Підступний задум брехливої влади // Вільне слово. — 2003. — 12 груд. — С. 1, 3.

Абсурдно і нечесно... // Вільне слово. — 2004. — 11 черв. — С. 2.

Без лісу нам не вижити... // Вільне слово. — 2004. — 12 берез. — С. 1—2.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

В умовах надзвичайного стану // Вільне слово. — 2004. — 16 січ. — С. 1, 3.

Відчай, та ще й Дикий... // Вільне слово. — 2004. — 27 серп. — С. 1, 3.

Влада сама штовхає нас на радикальні дії // Вільне слово. — 2002. — 12 груд. — С. 3.

Вшанувати пам'ять полеглих // Вільне слово. — 2004. — 13 лют. — С. 1.

Гойдайте вагони! : портрет губернатора у медійному інтер'єрі // Вільне слово. — 2004. — 6 серп. — С. 4.

Грузинська поразка наших «миротворців» // Вільне слово. — 9 січ. — С. 2.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Мета — уряд народної довіри // Вільне слово. — 2004. — 12 листоп. — С. 1.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Ми разом, нас багато, бандитам нас не подолати! // Вільне слово. — 2004. — 26 листоп. — С. 1.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Наїзд на губернатора // Вільне слово. — 2004. — 26 берез. — С. 1—2.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Україні потрібен чесний уряд // Вільне слово. — 2004. — 17 листоп. — С. 2.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

Хто порятує літмузей? // Вільне слово. — 2004. — 7 трав. — С. 7.

Чого ж голові РДА не любити Януковича? // Вільне слово. — 2004. — 12 листоп. — С. 2.

Опубліковано під псевдонімом Роман Ковальчук.

2010

Від краснопільського порога до Соловків (Поліщук Клим Лаврінович) // Реабілітовані історією : у 27 т. Кн. 3 : Житомирська область. — Житомир, 2010 — С. 120—126 : фото.

2016

Житомирська обласна універсальна наукова бібліотека ім. Олега Ольжича — єдина команда на шляху позитивних змін і впровадження нових ідей // Матеріали науково-практичної конференції, присвяченої 150-річчю Житомирської обласної універсальної наукової бібліотеки ім. О. Ольжича «Бібліотека — територія інтелектуальної комунікації : від витоків до сьогодення», 22 вересня 2016 року : [збірник] / [відп. за вип. В. М. Врублевський ; ред. — упоряд. В. А. Пивоваров]. — Житомир, 2016. — С. 7—12.

ІНТЕРВ'Ю З В. ВРУБЛЕВСЬКИМ

Врублевський В. «Авжеж!» — жвавий журнал : [бесіда з редактором журналу «Авжеж!», письменником В. Врублевським] / бесіду вів В. Грабор // Просвіта. — 1992. — Вип. 25 (лип.).

Врублевський В. Вимирають не письменники — менше стало читачів : [інтерв'ю з редактором часопису «Авжеж!», письменником В. Врублевським] // Віче. — 1997. — 13—19 листоп.

Врублевський В. «Авжеж!» — літературна візитка Житомира: Виповнилось 10 років найвідомішому у світі житомирському виданню : [інтерв'ю з редактором журналу «Авжеж!», письменником В. Врублевським] / інтерв'ю взяла Т. Даниленко // Місто. — 2000. — 6 квіт. — (Культура).

Врублевський В. «Еліти так лишилось мало!» : у березні виповнилося 10 років журналові «Авжеж!» : [розмова з редактором журналу «Авжеж!», письменником В. Врублевським] / розмову вела Т. Даниленко // Укр. слово. — 2000. — 30 берез. — 5 квіт. — (Література і час).

Врублевський В. «Без духовної аури в суспільстві утверджуватимуться „закони дикості“» : [розмова з письменником В. Вруб-

левським] / розмову записала С. Масловська // Субота. — 2004. — 10 черв.

Врублевський В. Я більше видавець, ніж письменник : [інтерв'ю з письменником В. Врублевським] / вів С. Черевко // Місто. — 2006. — 8 серп. — С. 7. — (Культура).

ПРО ПИСЬМЕННИКА ТА ЙОГО ТВОРЧІСТЬ

Колесніков М. [Переднє слово до публікації оповідання «Юлька з пивбару»] / Колесніков М. // Комсом. зірка. — 1988. — 22 берез.

Автор аналізує літературний дебют В. Врублевського, відзначає неабиякі художні досягнення твору.

Білоцерківець Н. «Найприємнішою для мене стала з'ява молодій українській прози» / Н. Білоцерківець // Літ. Україна. — 1990. — 12 квіт.

Серед талановитих творів відзначено оповідання Василя Врублевського «Трищина» (журнал «Україна». — 1989. — № 51).

Тарнашинська Л. «Куди мені подітися» : (Нотатки з одного круглого столу) / Л. Тарнашинська // Літ Україна. — 1991. — 7 листоп.

Відзначено майстерність прози В. Врублевського.

Даниленко В. Із серця української літератури / В. Даниленко // Пост-Поступ. — 1992. — Ч. 45.

Сивокінь Г. «Літературний сплеск» у час сум'яття / Г. Сивокінь // Літ. Україна. — 1992. — 1 січ.

Згадуються оповідання В. Врублевського «Пригода лейтенанта Соловейчика» та «Абсурд ля новел».

Дзюбенко Н. Духи першої свічки / Н. Дзюбенко. // Пост-Поступ. — 1992. — Ч. 45.

Славинський М. Різноголосся / М. Славинський // Київ. — 1992. — № 3.

Габор В. «Авжеж!» — це Врублевський / Василь Габор // Кур'єр Кривбасу. — 1995. — Ч. 27. — С. 29.

Шевчук В. Розсіювати світлу енергію / Валерій Шевчук : [інтерв'ю з письменником В. Шевчуком] / вів інтерв'ю В Шнайдер // Віче. — 1997. — 18—24 квіт.

Серед молодих талановитих літераторів Житомира називає В. Врублевського.

Долженкова І. Про час розчарувань і незвершень / І. Долженкова // День — 1997. — 24 верес.

Характеристика антології «Квіти в темній кімнаті» [Київ, Генеза, 1996], до якої увійшли кращі українські новели останніх років, серед яких і новели В. Врублевського.

Москалець К. Запитання без відповіді? / К. Москалець // Кристика. — 1998. — Ч. 6. — С. 12—16.

Савенець А. Найстаріший серед незалежних? «Авжеж!» / А. Савенець // Слово і час. — 1998. — № 11.

Ірванець О. Нова українська проза в перекладах німецькою / О. Ірванець // Віче. — 1999. — 8 квіт.

Твори В. Врублевського серед інших представників сучасної української прози включено до антології «Криниця з троянд», що вийшла в 1998 р. у західнонімецькому видавництві «Brodina Verlag» німецькою мовою.

Бондар-Терещенко І. Прощайте всі! : Коротка історія антологічного буму 90 -х / Ігор Бондар-Терещенко // Літ. Україна. — 2000. — 1 черв.

Єршов В. Наближення до феномену : (творчий портрет В. М. Врублевського) / В. Єршов // Поліський дивосвіт ; Література рідного краю ; Житомирщина. — Житомир, 2000. — С. 465—467.

Устюк М. Медитації та асоціації / М. Устюк // Кур'єр Кривбасу. — 1999. — листоп. — груд. ; Укр. слово — 2000. — 12—18 жовт.

В заувагах читача на спецвипуск журналу «Кур'єр Кривбасу» згадуються деякі оповідання В. Врублевського.

Ірванець О. Наші глибоко порядні хулігани / О. Ірванець. // Україна молода. — 2003. — 12 квіт.

Йдеться про збірку «Українські літературні хулігани», що вийшла в Хорватії хорватською мовою. До збірки увійшли твори В. Врублевського.

Киричанський В. Ця жіноча логіка : у чому вона полягає в нових творах письменника Василя Врублевського [«Кава-сутра» та «В обіймах імператриці»] // Інтерес. — 2007. — С. 6. — (Творчі здобутки земляка).

Даниленко В. Іронічна відстороненість від імперських цінностей як невротична реакція на колоніальні комплекси нації в українській прозі 90-х років XX століття / В. Даниленко // Волинь-Житомирщина : іст. — філол. зб. з регіон. проблем. — 2016. — № 27. — С. 169—173.

У статті досліджується іронія у творчості сучасних українських письменників, у т. ч. Василя Врублевського.

Бакальчук В. В Житомирском драмтеатре затеяли потрясающее «мероприятие». Это надо видеть! / Виктор Бакальчук // Эхо. — 2015. — N53 (31 дек. — 6 янв.). — С. 24 : фот.

У Житомирському музично-драматичному театрі з аншлагом пройшла прем'єра спектакля «Хід конем» за п'єсою житомирського автора Василя Врублевського.

Гребьонкін В. Письменник Василь Врублевський — редактор і видавець Всеукраїнського літературно-мистецького журналу «Авжеж!» / В. Гребьонкін // Матеріали науково-практичної конференції, присвяченої 150-річчю Житомирської обласної універсальної наукової бібліотеки ім. О. Ольжича «Бібліотека — територія інтелектуальної комунікації : від витоків до сьогодення», 22 вересня 2016 року : [збірник] / [відп. за вип. В. М. Врублевський ; ред. — упоряд. В. А. Пивоваров]. — Житомир, 2016. — С. 166—170. — Бібліогр. в кінці ст.

Врублевський Василь Марцельович // 35 чисел : бібліогр. довід. ж-лу «Авжеж!» — 1990 — перше півріччя 1997 р. — Житомир, 1997. — С. 9—10.

Василь Врублевський // Ukraina irredenta. 13+2. — Київ, 1997. — С. 14—17.

Врублевський Василь // Мала Українська енциклопедія актуальної літератури. — Спец. вип. журн. Плерома. — 1998. — № 3. — С. 41.

Врублевський Василь Марцельович // Довідник Житомирської обласної організації НСПУ з фрагментами історії. — Житомир, 2005. — С. 36.

Врублевський Василь. Vrublevsky Vasyl // Українські письменники — світові = Ukrainian Writers to the World. — Київ, 2005. — С. 6, 7, 38—39.

Врублевський Василь Марцельович // Енциклопедія сучасної України. — Т. 5. — Київ, 2006. — С. 203.

Врублевський В. М., письменник // Житомирський державний університет ім. І. Франка : [Ювілейне вид. до 90-річчя ЖДУ ім. І. Франка]. — Київ, 2009. — С. 137.

Врублевський Василь Марцельович // Письменники Житомирщини : кн. 1. — Житомир, 2010. — С. 13—18.

Врублевський Василь Марцельович // Сучасні письменники України : біобібліогр. довідник / Нац. спілка письменників України. — Київ, 2012. — С. 76.

Врублевський Василь Марцельович // Житомирська обласна організація Національної спілки письменників України : довідник / Нац. спілка письменників України, Житомир. обл. орг. — Житомир, [2014?]. — С. 3.

Кондратюк О. П. Мала енциклопедія Романівщини : біогр., іст., стат. та геогр. довідки / Олександр Кондратюк. — Житомир : Євро-О. О., 2015. — 232 с. : іл.

До книги увійшли енциклопедичні, біографічні довідки та фотографії людей, доля яких пов'язана з Романівщиною, один із них — В. Врублевський.

Врублевський Василь Марцельович // Календар знаменних і пам'ятних дат Житомирщини на 2018 рік. — Житомир, 2017. — С. 31—34.

ЕЛЕКТРОННІ РЕСУРСИ

ТВОРИ

Врублевський, Василь Марцельович. Сім історій [Електронний ресурс] : новели та оповідання / Василь Врублевський // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир : Вид-во журналу «Авжеж!», 1993. — 71, [3] с. — Режим доступу : <http://192.168.41.4:8080/jspui/handle/123456789/197>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський, Василь Марцельович. Замах на генсека [Електронний ресурс] : повісті / Василь Врублевський // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир : Газ. «Житом. вісник», 1992. — 171, [5] с. — Режим доступу : <http://libo.lib.zt.ua/jspui/handle/123456789/58>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський, Василь Марцельович. Свято останньої ночі [Електронний ресурс] : вірші / Василь Врублевський // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Київ : Новоліт, 1993. — 15, [1] с. — Режим доступу : <http://192.168.41.4:8080/jspui/handle/123456789/196>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський, Василь. Banale [Електронний ресурс] : вірші, поезії / Василь Врублевський // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир : «Авжеж!», 1996. — 17 с. — Режим доступу : <http://192.168.41.4:8080/jspui/handle/123456789/234>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський, Василь. Тріщини [Електронний ресурс] : проза / Василь Врублевський // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир : «Авжеж!», 1998. — 90, [2] с. — (Бібліотека журналу «Авжеж!» ; ч. 20). — Режим доступу : <http://192.168.41.4:8080/jspui/handle/123456789/196>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський, Василь Марцельович. Мертвому півню фатот не потрібен, або Каїруанські хроніки [Електронний ресурс] : конспірологічний роман / Василь Врублевський // Житомир. обл.

універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир : О. О. Євенок, 2015. — 406, [1] с. — Режим доступу : <http://libo.lib.zt.ua/jspui/handle/123456789/351>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський В. М. Твори : в 4 т. **Т. 1 : Нардепка** : роман ; **Повісті** ; **Коротка проза** [Електронний ресурс] / Василь Врублевський // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир, 2015. — 361 с. — В оформленні обкладинки використано малюнок Даринки Врублевської (папір, кулькова ручка), зроблений нею 24 лютого 2014 року у віці 3 років 11 місяців. — Режим доступу : <http://libo.lib.zt.ua/jspui/handle/123456789/354>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський В. М. Твори : в 4 т. **Т. 2. Мертвому півню фагот не потрібен**, або Каїруанські хроніки : конспірологічний роман [Електронний ресурс] / Василь Врублевський // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир, 2015. — 331, [1] с. — Дод. : 328—331. — В оформленні обкладинки використано малюнок Даринки Врублевської (папір, кулькова ручка), створений нею у віці 4 років 7 місяців (жовтень 2014). — Режим доступу : <http://libo.lib.zt.ua/jspui/handle/123456789/355>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський В. М. Твори : в 4 т. **Т. 3. П'єси** [Електронний ресурс] / Василь Врублевський // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир, 2015. — 311, [1] с. — В оформленні обкладинки використано малюнок Даринки Врублевської (папір, кулькова ручка), створений нею у віці 4 років 10 місяців (2 лютого 2015 р.). — Режим доступу : <http://libo.lib.zt.ua/jspui/handle/123456789/356>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський В. М. Твори : в 4 т. **Т. 4. Поезія. Критика. Публіцистика. Сатира. Гумор** [Електронний ресурс] / Василь Врублевський // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир, 2015. — 317 с. — В оформленні обкладинки використано малюнок Даринки Врублевської (папір, кулькова ручка), зроблений нею у віці 4 років 7 місяців (жовтень 2014 р.). — Режим доступу : <http://libo.lib.zt.ua/jspui/handle/123456789/357>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський, Василь Марцельович. Діло житейське [Електронний ресурс] : трагікомедія / Василь Врублевський ; фото, дизайн па-

літ.: Валерій Косенко // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир : [б. в.], 2017. — 90 с. : фото). — Режим доступу : <http://libo.lib.zt.ua/jspui/handle/123456789/473>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський, Василь Марцельович. Королі і шістки [Електронний ресурс] : дитяча п'єса для дорослих / Василь Врублевський // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир : [б. в.], 2017. — 66 с. : фото). — Режим доступу : <http://libo.lib.zt.ua/jspui/handle/123456789/474>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський, Василь Марцельович. Діло житейське [Електронний ресурс] : трагікомедія / Василь Врублевський // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир : [б. в.], 2017. — 90 с. : фото). — Режим доступу : <http://libo.lib.zt.ua/jspui/handle/123456789/474>. — (дата звернення: 2012—2018).

Врублевський, Василь Марцельович. Замах на генсека [Електронний ресурс] : повісті / Василь Врублевський // Житомир. обл. універс. наук. б-ка ім. О. Ольжича : Web-сайт. — Житомир : КВО «Газета «Житомирський вісник», 1992. — 173 с.). — Режим доступу : <http://libo.lib.zt.ua/jspui/handle/123456789/474>. — (дата звернення: 2012—2018).

ПРО ПИСЬМЕННИКА

Врублевський Василь Марцельович [Електронний ресурс] // Вікіпедія : вільна енциклопедія : Web-сайт. — Електронні дані та прогр. — Режим доступу : https://uk.wikipedia.org/wiki/Врублевський_Василь_Марцельович. — Назва з екрана.

Врублевський Василь Марцельович [Електронний ресурс] // Енциклопедія Сучасної України : Web-сайт. — Електронні дані та прогр. — Режим доступу : http://esu.com.ua/search_articles.php?id=29987. — Назва з екрана.

Врублевський Василь Марцельович [Електронний ресурс] // Житомирський державний університет імені Івана Франка : Web-сайт. — Електронні дані та прогр. — Режим доступу : <https://zu.edu.ua/graduated6.html>. — Назва з екрана.

СПИСОК ПСЕВДОНІМІВ ВАСИЛЯ ВРУБЛЕВСЬКОГО

Артем Рогатий
В. Березюк
В. Бузиненко
В. Вавілонський
В. Василенко
В. Галинич
Василь Галинич
В. де Крановий
Віктор Забара
Вітольд Ковальонок
Лівас Бурвле

Лівас Жежва
Ненестор
Ольга Галвас
П. Мустангер
Панько Борщ
Роман Ковальчук
Романас Вовальнукіс
С. Баскервиллюк
Серж Березук
Харитон Свинопасенко
Якийсь Галинич

ЗМІСТ

Біографія Василя Врублевського	3
Бібліографія	
Окремі видання	5
Драматичні твори, за якими здійснено театральні постановки:	
— в Житомирському академічному українському облмуздрамтеатрі імені Івана Кочерги	6
— в «Театрі на Новому бульварі» (м. Житомир)	6
Сценарій	7
Твори, надруковані в збірниках та альманахах	7
Твори, надруковані в періодичних виданнях	
Проза	8
Поезія	10
Гумор. Сатира	10
Переклади	12
Переклади драматичних творів, за якими здійснено постановки:	
— в Житомирському академічному українському облмуздрамтеатрі імені Івана Кочерги	13
— в Театрі на Новому бульварі (м. Житомир)	13
Переклади творів В. Врублевського іноземними мовами	13
Критика, літературознавство, культурологія	14
Публіцистика	19
Статті, кореспонденції	24
Інтерв'ю з В. Врублевським	35
Про письменника та його творчість	36
Електронні ресурси	
Твори	40
Про письменника	42
Список псевдонімів Василя Врублевського	43

Видавець ФОП О. О. Євенок, 2018

Свідоцтво про внесення суб'єкта видавничої справи
до Державного реєстру видавців, виготівників і розповсюджувачів
видавничої продукції України
серія ДК № 3544 від 05.08.2009 р.
Надруковано у друкарні ТОВ «Бук-Друк»
Україна, м. Житомир, вул. М. Бердичівська, 17-А
тел.: (0412) 422-106
e-mail: zt_druk@i.ua

Підписано до друку 21.05.2018. Формат 60×84 1/16. Друк цифровий.
Ум. друк. арк. 2,55. Тираж 100 прим. Зам. № ???.